

Документ подписан простой электронной подписью
 Информация о владельце:
 ФИО: Белгородский Валерий Савельевич
 Должность: Ректор
 Дата подписания: 01.10.2025 12:21:15
 Уникальный программный ключ:
 8df276ee93e17c18e7bee9e7cad2d0ed9ab82473

SUMMARY OF THE WORK PROGRAM ACADEMIC DISCIPLINES

Actual problems of the modern economy

Education level	Magistracy
The direction of training	38.04.02 Management
Profile	Project management
The term of mastering the full-time educational program	2 years
The form of education	full-time education

The academic discipline «Actual problems of modern economics» is studied in the first semester.

Coursework is not provided

1.1. The form of intermediate certification:

The first semester test

1.2. The place of academic discipline in the structure of the OPOP

The academic discipline «Actual problems of modern economics» refers to the part formed by participants in educational relations and is an elective discipline.

1.3 Objectives and planned learning outcomes in the discipline

The objectives of studying the discipline «Actual problems of modern economics» are:

- obtaining knowledge equally relevant for all areas of the enlarged group of master's degree programs 38.00.00 Economics and Management, regardless of the name of the master's program;
- acquisition by students of holistic, systematized knowledge about the current problems of the Russian economy;
- the application of the main categories and indicators used in economic theory and practice to analyze and evaluate the financial, monetary, inflationary, and innovation policies of the state;
- formation of modern economic thinking, an integrated and holistic view of the development of the main elements of the economy.
- formation of students' competencies established by the educational program in accordance with the Federal State Educational Standard for Higher Education in this discipline

The result of training in an academic discipline is the acquisition by students of knowledge, skills, and work experience that characterize the process of competence formation and ensure the achievement of the planned results of mastering the discipline.

Emerging competencies and indicators of competence achievement

Code and name of the competence	The code and name of the competence achievement indicator
UC-1 He is able to carry out a critical analysis of problematic situations based on a systematic approach, to develop a strategy of action	ID - UC- 1.1 Problem situation analysis based on a systematic approach
	ID -UC- 1.2 The search for solutions to a problematic situation based on various sources of information, brainstorming team

Code and name of the competence	The code and name of the competence achievement indicator
	ID -UC- 1.3 Critical assessment of the reliability of information sources, dealing with conflicting information from different sources
PC-3 He is able to apply a project-based approach to the implementation of professional activities, building business intercultural communication and teamwork based on the principles of systemic critical thinking, interaction, self-organization and self-development.	ID -PC- 3.3 Analyzes problematic professional situations and searches for solutions based on various sources of information and brainstorming. Development of a team strategy, forecasting the results of its application in solving professional tasks

The total labor intensity of the academic discipline according to the curriculum is:

full-time education	2	credit units	64	hours
---------------------	---	--------------	----	-------

АННОТАЦИЯ РАБОЧЕЙ ПРОГРАММЫ УЧЕБНОЙ ДИСЦИПЛИНЫ

Актуальные проблемы современной экономики

Уровень образования	магистратура
Направление подготовки	38.04.02 Менеджмент
Профиль	Управление проектами
Срок освоения образовательной программы по очной форме обучения	2 года
Форма обучения	очная

Учебная дисциплина «Актуальные проблемы современной экономики» изучается в первом семестре.

Курсовая работа – не предусмотрена

1.1 Форма промежуточной аттестации:

первый семестр зачет

1.2 Место учебной дисциплины в структуре ОПОП

Учебная дисциплина «Актуальные проблемы современной экономики» относится к части, формируемой участниками образовательных отношений и является элективной дисциплиной.

1.3 Цели и планируемые результаты обучения по дисциплине

Целями изучения дисциплины «Актуальные проблемы современной экономики» являются:

- получение знаний одинаково значимых для всех направлений укрупненной группы направлений подготовки магистров 38.00.00 Экономика и управление, независимо от наименования магистерской программы;
- приобретение обучающимся целостных, систематизированных знаний об актуальных проблемах российской экономики;
- применение основных категорий и показателей, используемых в экономической теории и практике для проведения анализа и оценки финансовой, денежно-кредитной, инфляционной, инновационной политики государства;
- формирование современного экономического мышления, комплексного и целостного представления о развитии основных элементов экономики.
- формирование у обучающихся компетенций, установленных образовательной программой в соответствии с ФГОС ВО по данной дисциплине

Результатом обучения по учебной дисциплине является овладение обучающимися знаниями, умениями, навыками и опытом деятельности, характеризующими процесс формирования компетенций и обеспечивающими достижение планируемых результатов освоения учебной дисциплины

Формируемые компетенции и индикаторы достижения компетенций:

Код и наименование компетенции	Код и наименование индикатора достижения компетенции
УК-1 Способен осуществлять критический анализ проблемных ситуаций на основе системного подхода, вырабатывать стратегию действий	ИД - УК- 1.1 Анализ проблемных ситуаций на основе системного подхода
	ИД -УК- 1.2 Осуществление поиска вариантов решения проблемной ситуации на основе различных источников информации, мозгового командного штурма
	ИД -УК- 1.3 Критическая оценка надежности источников информации, работа с противоречивой информацией из разных источников
ПК-3 Способен применять при реализации профессиональной деятельности проектный подход, выстраивая деловую межкультурную коммуникацию и командную работу на принципах системного критического мышления, взаимодействия, самоорганизации и саморазвития	ИД -ПК- 3.3 Анализ проблемных профессиональных ситуаций и осуществление поиска вариантов их решения на основе различных источников информации, мозгового командного штурма. Разработка командной стратегии, прогноз результатов ее применения при решении профессиональных задач

Общая трудоёмкость учебной дисциплины по учебному плану составляет:

по очной форме обучения	2	з.е.	64	час.
-------------------------	---	------	----	------